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Anonymizováno dle zákona č. 101/2000 Sb. o ochraně osobních údajů 

Zápis                                        Z6/018 
 

z  18. zasedání ZMČ Brno-jih konaného dne 06.02.2014  
v zasedací místnosti Úřadu městské části Brno-jih,  Mariánské náměstí 13, Brno 

 
Materiály: Rozneseny /31.01.2014 včetně nosiče CD/ 
 

Materiály rozdané u prezence:  
K bodu 3: Studie bytové výstavby Přízřenice 
3.1 Vyhodnocení návrhu změny ÚPmB nazvané „Aktualizace ÚPmB“ – nový návrh usnesení   
4.1  Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Jedná se o změnu - zrušení MÚK Bratislavská 

radiála v těsné blízkosti sídliště  v  Komárově a  požadavek převedení trasy VMO   
z Faměrova náměstí přes průmyslové plochy v k.ú. Černovice, dále přes nezastavěné 
plochy v k.ú. Brněnské Ivanovice a napojení se na plánovanou křižovatku v blízkosti 
areálu „Královka“. 

4.2 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá v zařazení pozemků 
parc.č. 867, 868, 953/6 v k.ú. Horní Heršpice – Zahrada Kšírova; parc.č. 92 v k.ú. Dolní 
Heršpice – ulice Havránkova /Chleborádova; parc.č. 75/1 v Dolní Heršpice – ulice 
Pěstitelská; parc.č. 39, 36/2 v k.ú. Dolní Heršpice – park Jižní náměstí a parc.č. 1899/2 
v k.ú. Horní Heršpice – ulice Rozhraní / Osamělá  do ploch Z – plochy městské zeleně. 

4.3 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá ve změně ploch                       
R- zvláštní plochy pro rekreaci a ZR – plochy rekreační zeleně - dle platného ÚPmB (dle 
Aktualizace ÚPmB plochy CS – vybavení pro sport a pohybové aktivity) - pozemky 
parc.č. 117/1, 117/2, 118/1, 119/1 (vlastnictví fyzických osob) a 915/5 (vlastnictví SMB) 
v k.ú. Přízřenice na plochy BR – bydlení v rodinných domech. 

4.4 Žádost MČ Brno – jih  o podrobnější zpracování mapových podkladů v měřítku 1:5000 
záplavového území v k.ú. Komárov, Horní Heršpice, Dolní Heršpice a Přízřenice. 
Adresováno MMB. 

7.2 Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“                    
(Rekonstrukce bytového domu Bernáčkova 1 na DPS; Bezbariérový vstup do domu 
Hodonínská 21 a 23, včetně vybudování přístupových chodníků). 

8.1 Rozpočtové opatření č. 1/2014  - nový návrh usnesení    
8.3 Rozpočtové opatření č. 2/2014    
10.3 Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k odnětí 

svěřeného majetku a to pozemku p.č. 977/1, části p.č. 977/14, části p.č. 977/27 a části  
p.č. 968/1 vše k.ú. Komárov, z důvodu převedení správy areálu retenční nádrže 
Brněnským vodárnám a kanalizacím, a.s.. 

 
Program zasedání: 

1. Zahájení 
2. Dotazy, připomínky a podněty občanů 
3. Aktualizace ÚPmB 
4. Změny ÚPmB 
5. Zásady odměňování – 16. novelizace  
6. Bezúplatný převod vybudované investiční akce „CS – spojovací“ 
7. Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih 
8. Rozpočtová opatření 
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9. Dohoda o prominutí poplatků z prodlení 
10. Prodej, směna majetku města Brna 
11. Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města Brna 
12. Partnerská smlouva “Město Brno zvyšuje kvalitu vzdělávání v základních školách“ 
13. Různé 
 
 

Přítomni:  18 členů ZMČ Brno-jih  - viz prezenční listina 
Nepřítomni:    Pavel Švarc (omluven) 

                         
 
 

ad 1) Zahájení 
 

Zahájení zasedání v 18.00 h – stav 18 členů ZMČ Brno-jih. 
Zasedání zahájil pan starosta, přivítal členy zastupitelstva na 18. zasedání ZMČ Brno-jih.                   
Program zasedání zastupitelé obdrželi společně s materiály (+ nosič CD) 31.01.2014, které 
byly řádně zveřejněny a vyvěšeny. U prezence zastupitelé obdrželi materiály:                            
K bodu 3: Studie bytové výstavby Přízřenice 
3.1 Vyhodnocení návrhu změny ÚPmB nazvané „Aktualizace ÚPmB“ – nový návrh usnesení   
4.1  Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Jedná se o změnu - zrušení MÚK Bratislavská 

radiála v těsné blízkosti sídliště  v  Komárově a  požadavek převedení trasy VMO   
z Faměrova náměstí přes průmyslové plochy v k.ú. Černovice, dále přes nezastavěné 
plochy v k.ú. Brněnské Ivanovice a napojení se na plánovanou křižovatku v blízkosti 
areálu „Královka“. 

4.2 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá v zařazení pozemků 
parc.č. 867, 868, 953/6 v k.ú. Horní Heršpice – Zahrada Kšírova; parc.č. 92 v k.ú. Dolní 
Heršpice – ulice Havránkova /Chleborádova; parc.č. 75/1 v Dolní Heršpice – ulice 
Pěstitelská; parc.č. 39, 36/2 v k.ú. Dolní Heršpice – park Jižní náměstí a parc.č. 1899/2 
v k.ú. Horní Heršpice – ulice Rozhraní / Osamělá  do ploch Z – plochy městské zeleně. 

4.3 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá ve změně ploch                       
R- zvláštní plochy pro rekreaci a ZR – plochy rekreační zeleně - dle platného ÚPmB (dle 
Aktualizace ÚPmB plochy CS – vybavení pro sport a pohybové aktivity) - pozemky 
parc.č. 117/1, 117/2, 118/1, 119/1 (vlastnictví fyzických osob) a 915/5 (vlastnictví SMB) 
v k.ú. Přízřenice na plochy BR – bydlení v rodinných domech. 

4.4 Žádost MČ Brno – jih  o podrobnější zpracování mapových podkladů v měřítku 1:5000 
záplavového území v k.ú. Komárov, Horní Heršpice, Dolní Heršpice a Přízřenice. 
Adresováno MMB. 

7.2 Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“                    
(Rekonstrukce bytového domu Bernáčkova 1 na DPS; Bezbariérový vstup do domu 
Hodonínská 21 a 23, včetně vybudování přístupových chodníků). 

8.1 Rozpočtové opatření č. 1/2014  - nový návrh usnesení    
8.3 Rozpočtové opatření č. 2/2014    
10.3 Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o vyjádření k odnětí 

svěřeného majetku a to pozemku p.č. 977/1, části p.č. 977/14, části p.č. 977/27 a části  
p.č. 968/1 vše k.ú. Komárov, z důvodu převedení správy areálu retenční nádrže 
Brněnským vodárnám a kanalizacím, a.s.. 
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Pan starosta v úvodu zdůvodnil svolání zasedáni ZMČ již na 6. 2. 2014,  hlavně kvůli 
připomínkám k Aktualizaci ÚPmB, jelikož tyto musí být odeslány na OÚPR MMB do                   
11. 2. 2014.  Zároveň přivítal Ing. Mgr. Leopoldovou, vedoucí OÚPR MMB, která se 
zúčastnila včerejšího zasedání RMČ Brno-jih a byla nápomocna při zpracování připomínek. Z 
tohoto bylo předloženo tolik materiálů „na stůl“.  Také přivítal Ing. arch. Antonína Hladíka, 
zpracovatele studie. 
 
 

1.1 Program zasedání 
 
Ing. Zdeněk Rotrekl předložil písemně návrh na doplnění programu jednání bod 3.1: 
Návrh změny usnesení:  4) „ Vzhledem k tomu, že územní studie „Rozvojové území Brno-
jih“ byla z hlediska místních obyvatel Dolních Heršpic a Přízřenic zpracována do 
„Aktualizace ÚPmB“ jako nedořešená a jelikož se jedná o pro Brno důležité rozvojové území, 
což potvrdil i primátor Onderka v roce 2010 při setkání s občany, požadujeme vyjmutí této 
lokality z navrhované „Aktualizace ÚPmB“. Před zpracováním výše uvedené lokality do 
„Aktualizace ÚPmB“ požaduje realizovat členění řešeného území na dílčí, charakterově 
různorodé celky a zpracování urbanistického řešení těchto celků formou podrobných studií 
s regulativy na úrovni regulačního plánu. 
 
 
Ing. Petr Lamparter předložil písemně návrh na doplnění programu jednání bod 4.1: 
Návrh změny usnesení: „ZMČ Brno-jih v rámci změny ÚPmB nazvané „Aktualizace 
ÚPmB“: 1) nesouhlasíme s navrženým řešením vedení VMO a Bratislavské radiály v městské 
části Brno-jih a požadujeme zpracování komplexního řešení dopravní situace ve formě studie 
v městské části (vedení VMO, napojení na dálniční síť, vedení železničních tras) ve 
spolupráci s městskou částí. Následné výsledky studie budou zahrnuty do změny ÚP.“ 
 
 
Pan starosta uvedl, že změny byly provedeny na doporučení Ing. Leopoldové. Původně byly 
zařazeny v bodě 3.1, ale poté byly vyčleněny v bodě 4. Jednotlivé body se budou pečlivě 
projednávat – po ½ hodině určené občanům, dostane slovo Ing. arch. Hladík a dojde 
k projednání. O těchto návrzích budeme hlasovat při samostatném projednávání těchto bodů. 
 
Paní Jiřina Bočková předložila písemně návrh na doplnění programu jednání bod 11.2: 
Návrh obecně závazné vyhlášky č. …/2013 o regulaci provozu loterií a jiných podobných 
her a stanovení opatření k zabezpečení veřejného pořádku 
Návrh usnesení: 
ZMČ Brno-jih revokuje svoje usnesení ze zasedání zastupitelstva Z6/017 dne 12.12.2013 a 
mění je následujícím způsobem: „ZMČ Brno-jih souhlasí s návrhem obecně závazné vyhlášky 
statutárního města Brna č…./2013 o regulaci provozu loterií a jiných podobných her a 
stanovení opatření k zabezpečení veřejného pořádku, s výjimkou její přílohy, kde se mění část 
MČ Brno-jih Loterie a podobné hry se zakazují na celém území městské části.“ 
 
Pan starosta nechal hlasovat o zařazení bodu 11.2 do programu zasedání: 
Hlasování:  pro – 8        proti – 3           zdržel se – 7   
Bod 11.2 nebyl zařazen do programu zasedání 
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Poté paní Bočková předložila písemně panu starostovi rezignaci na členství v kulturní a 
školské komisi. 
 
Pan starosta přečetl původní program zasedání a nechal o něm hlasovat. 
Hlasování o návrhu programu zasedání: 
Hlasování:  pro – 10        proti – 8           zdržel se – 0   
Program zasedání byl schválen 
 
 
1.2  Ověřovatelé zápisu  
        Návrhy: 

p. MVDr. Jan Kožíšek 
p. Ing. Zdeněk Rotrekl 
Hlasování: pro – 16   proti – 0    zdržel se – 2          

Za ověřovatele zápisu byli schváleni p. MVDr. Jan Kožíšek a p. Ing. Zdeněk 
Rotrekl. 
 
 
1.3 Schválení zápisu 17. ZMČ Brno-jih  Z6/017 ze dne 12.12.2013  
 

Hlasování:  pro – 14         proti – 0          zdržel se – 4 
Zápis 17. zasedání ZMČ Brno-jih Z6/017 byl schválen bez připomínek.  
 

 
ad 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů 
 

Dotazy, připomínky, podněty občanů – v délce 30 minut – 18,16 až 18,46 h 
Pan starosta vyzval přítomné občany, aby se přihlásili, pokud mají nějaké dotazy. Každý 
občan má nárok na své vyjádření v délce 2 minut. 
 
Občan – Dotaz, zda je pravdou, že ZMČ odhlasovalo, že v naší MČ budou herny. Dojde ke 

zvýšení kriminality. V Jihomoravském večerníku bylo uvedeno, že většina MČ 
vydalo vyhlášku, kde zakázalo herny na svém území. Uvedli zde konkrétní údaje, 
týkající se kriminality. Pokud schválili – co to přinese občanům, kromě krádeží a 
zvýšené kriminality? 

 
p. starosta – ZMČ odhlasovalo vyhlášku, ve které je zákaz heren na 3 ulicích. 
 
 
Ing. Jindra /předseda komise pro projednávání přestupků/ – Policie pracuje ze statistickými 
údaji z několika MČ. Hranice MČ Brno-jih jsou jiné. OO Brno-Komárov má jiné hranice než 
MČ Brno-jih. Data jsou k dispozici členům zastupitelstva – (může je předat). Údaje 
zveřejněné v Jihomoravském večerníku nejsou konkrétně za MČ Brno-jih, ale i za další MČ, 
které spadají do obvodu OO Brno-Komárov. 
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Občanka – Zvýší se nejenom kriminalita, ale zároveň klesnou ceny nemovitostí na úroveň                 
př. Cejlu. Dotaz, zda jediná věc, jak se bránit je petice nebo referendum? 

 
p. starosta – Nic takového nehrozí, nemáme z toho obavy. Dle nové vyhlášky (přísná kritéria), 

pokud budou problémy, vše prověříme a budeme řešit na RMČ a ZMČ. Pan 
primátor toto bude podporovat a na základě podnětů je připraven projednat na 
ZMB a ulice z vyhlášky vyškrtnout. 

 
Občan /p. xxx/ – Má dotaz na zastupitele sedící po pravé straně, aby mu postupně odpověděli 

– dotaz na Ing. Haranta, zda by chtěl mít pod okny hernu? 
p. starosta – Zastupitelé nemají povinnost odpovídat na otázky. 
 
Občan /xxx/ – Herny jsou zlo. Je podivné, že toto odhlasovali i zastupitelé, kteří se věnují 

dětem. 
 
Občan – Pokud si někdo zbuduje hernu, a pak se zruší, bude MČ hradit tyto náklady? On by 

je požadoval zpět. 
 
p. starosta – Když se zruší, končí potom provoz herny. Je to riziko podnikání. 
 
 
Občan – Město Židlochovice vyhláškou zakázalo herny, ale ze zákona je nelze zrušit, pokud 

se nezmění zákony, je každá herna nezrušitelná. Požádal o uvedení, jaká konkrétní 
opatření by se zavedla? 

 
p. starosta – Z venku nesmí být vidět, že tam herna je. Kamerové systémy; každý návštěvník 

musí předložit OP. Pořad v ČT ze Židlochovic sledoval. Byl jmenován do 
komise RMB pro hazard. Od poloviny srpna loňského roku se touto 
problematikou zabýval. Se zrušením heren je problém, žádosti se nakupily na 
ministerstvu a ti nestíhali podepisovat jejich zrušení.  

 
Občan – Budou zde čipové karty? (do částky 200,- Kč). Příjemci sociálních dávek – nepustí 

je? 
 
p. starosta – Vyhláška byla schválena na posledním zasedání ZMB. 
 
 
Občan /p. xxx/ – Rád by se dostal k ÚP. Od 1. 2. 2014 nejedou 4 herny. Pan starosta má 
pravdu. 
 
Občanka – Dotaz, proč to ZMČ schválilo a co od toho očekává? Vyberou více na daních, ale 
přibyde nešťastných lidí. 
 
Občan /p. xxx/ – Dotaz, kdo je autorem „letáku“, který jej urazil a ve kterém poplival práci 
policie /OO Komárov - jako bývalý policista zde pracoval/. Je to snůška lží. 
 
Pan starosta se dotázal přítomných, zda nemá někdo nic jiného na projednání. Pokud ne,   
budou se bavit jen o automatech. Je to jeden velký problém, je to špatně, jak vypadá Brno 
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s hazardem. Ale kdyby se daly plošné zákazy, budou vznikat černé herny. Herny se zaváží 
kvízovými automaty, kde neplatí žádná povolení – to je realita. Dále se zavádí klubový 
princip. Zákaz heren není dobrý, nic neřeší, ale přísná regulace. 
 
Občan – Co zregulovali a co z toho bude běžný občan mít? 
 
p. starosta – Příjem do rozpočtu MČ. Na sněmu starostů hovořil s p. primátorem, a pokud 

vzniknou problémy, bude se řešit. Z příjmu se půjde 50 na 50. 
 
Občan – Je to o penězích. Ostatní MČ nechtějí herny. Některé řekly ne, ale ostatní ano za urč. 
opatření. Má pocit, že dojde k přestěhování – kdo bude chtít hrát na automatech, půjde sem. 
Lze ovlivnit referendem a zvrátit rozhodnutí radnice? 
 
p. starosta – Nyní odpověď nezná. Přeptáme se, museli by se k tomu vyjádřit právníci. Ano, 
přesun hráčů hrozí, ale máme opatření, aby se nedotkl občanů Brno-jihu, kde bydlí. 
 
Občan – Je předpoklad, že dojde k přesunu. Gambler, aby měl na hru, peníze si ukradne. 
Zastavárny se k nám začnou stěhovat z celého města. Přijde to z celého Brna sem. 
 
Občan /p. xxx/ – Pracuje celý život ve zdravotnictví – „prevence je lepší než léčba“. Hazard je 
zlo. Nechápe, proč zastupitelé vyhlášku odhlasovali? 
 
p. starosta – Pokud se to zakáže, tak tento problém se nevyřeší. Již se zmiňoval (3 důvody). 
 
Občan /p. xxx/ – Provoz bude bezpečný, ale co když se něco přihodí (rvačka nebo ještě něco 
horšího). Nejvyšší soud vydal rozhodnutí, že svědectví příslušníka policie nebude brát zřetel u 
soudu. Proč by tam tedy policie jela? Má starosta nějaké informace ohledně této věci? 
 
p. starosta – Pro něj to byla stejně „čerstvá“ informace, neví co je na tom pravdy. My (naše 
MČ) a místostarostové se pravidelně setkáváme s policisty. 
 
Občan – Byl osočen, že „zkreslil údaje“. Nebylo úmyslem očernit práci policie, ale nárůst 
kriminality reálně hrozí = budou se stahovat sem. O žádné regulaci neslyšel. 
 
p. starosta – Před 2 měsíci opětovně vše objížděl (jednou za 3 roky pravidelně). Na naší MČ 
je 9 míst, na kterých jsou automaty (i v hospodě, kde jsou jen 2 automaty). 
 
Občan – Chtěl by 1 konkrétní číslo, jaký byl příjem v r. 2012 a 2013 z VHP a jaký bude mít 
MČ v r. 2014? 
 
p. starosta – V roce 2012  příkl.–  3,5 mil. Kč, v r. 2013 – 0 (nové rozpočtové určení daní, 
příjem si  nechalo město Brno, které přišlo o hodně peněz, ale dalo to např. na MHD.  
 
Občan – Rozdělí se veškeré peníze mezi všechny MČ? 
 
p. starosta – Uvedl částku jako příklad – tolik heren nebude. Příjem, který uvedl, byl za 
všechny MČ. Bylo to v rámci města Brna. Teď se podělí mezi MČ a městem Brnem. 
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Občan – Dotaz na výši celkového rozpočtu MČ, že stojí o takový „směšný příjem“                  
3,5 mil. Kč? 
 
p. starosta – 3,5 mil. Kč je hodně peněz. Chceme, aby šly peníze na konkrétní věci, př. na 
hřiště. 
 
Občan /xxx/ – Navrhuje, aby se zabývali prodejem „heroinu“, to nese víc. 
 
Občanka – Pamatují si p. starostu, je tu mnoho let, ale výsledky žádné. 
 
Občan – Chtěl poprosit celé zastupitelstvo, aby své rozhodnutí přehodnotili a budou v očích 
občanů mít větší váhu. 
 
Pan starosta ukončil tento bod jednání v 18,49 hod. 
 
 

ad 3) Aktualizace ÚPmB 
 
Mgr. Ing. Kateřina Leopoldová informovala přítomné o důvodech, co je cílem aktualizace               
ÚP, který je platný od r. 1994. Zpracovatel studie Ing. arch. Hladík – na základě připomínek 
byl zpracován. Loni projednán a zveřejněn. Připomínkám ve většině vyhověli. Od loňska se 
zpracovávala stanoviska dotčených orgánů. Na MČ území, MŽP – ochrana zemědělské půdy. 
(Moravanská – byly vyloučeny) Náměstek primátora Bc. Macek – pověř. zast. – vyloučeno                 
5 lokalit - „Královka“. Připomínky do 11. 2. 2014 lze uplatnit, poté výsled. návrh – do ZMB 
ke schválení. Mohl by být schválen do prázdnin. 
 
19.00 h – 19.45 h  odborný výklad zpracovatele UAD studio spol. s r.o. Ing. arch. 
Antonínem Hladíkem, který vyložil princip ÚP, nutné změny provedené v územním 
plánu v souvislosti s novelou vyhl. č. 500/2006 Sb., s návazností na vyhl. č. 501/2006 Sb.. 
Dále zdůraznil nutnost aktualizace funkčního a prostorového uspořádání tak, aby lépe 
reflektovalo ekonomické a společenské změny ve vývoji města.  
 
Pan starosta otevřel diskusi, ve které mohou vystoupit zastupitelé i občané. Proběhla diskuse, 
ze strany občanů i zastupitelů byly kladeny otázky, které předkladatel zodpovídal. 
 
Občan – Parkovací stání - BD, počet aut neodpovídá – čísla nesedí (nedostatek). Př. nová 
zástavba (Zličín). 
Ing. Hladík – Údaje na základě zkušenosti; v okolí chybí parkovací místa, norma – nefunguje 
to x jiná praxe. Efektivní využití – hromadná doprava – sníží se počet aut (příklady 
Holandsko, Vídeň) 
Občan – Protipovodňová opatření jsou, proč ne protihluková? 
Ing. Hladík – D1 a D2 kolem Bohunic a dál se přip. protihlukové stěny (věc hygieny). 
Občan – Index 0,1 neexistuje; Přízřenice mají charakter venkov. osídlení. Dotaz, proč to 
nezachováme a stavíme zde?  
Ing. Hladík – charakter venkov. osídlení – mají index 0,4. 
Ing. Lamparter – v určitých územích došlo k samovolnému navýšení indexu podlažní plochy 
(IPP). Proč není závazný? 
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Ing. Hladík – V r. 1994 bylo děláno „odhadem“, dnes jsou jiné metody - přesnější. Řeší to 
generel bydlení. 
Ing. Harant – Vždy nejde o problém počtu parkovacích míst. Příkl. na ul. bří Žůrků byl 
postaven BD. Stavebník dostal podmínku, zajistit přesný počet parkovacích míst, kolik je 
bytů. Ale byl problém, že lidé si to museli zaplatit a po zaplacení bytu již neměli dostatek 
financí na zakoupení parkovacího stání, a proto parkují na ulici. 
Ing. Janský – Přízřenice x Nové Moravany. Důvod proč mají N. M. index poloviční 
(teoreticky méně hodnotné)? 
Ing. Hladík – Jiná struktura, vybudované komunikace. Zastánce názoru „aby se město 
nerozplizlo“. Příkladem zahraničí (Vídeň) nízkopodlažní intenzivní zástavba - trend. U nás – 
kompromis, rozvolněná zástavba („rozplizlost města“). Možnost využít efektivněji –                         
př. Vlněna (výstavba kompaktní). 
Ing. Z. Rotrekl – Studie Rozvojové území Brno-jih nebyla oponována zastupiteli (napadli). 
Nárůst obyvatel neúměrný – chceme přijatelný. 
Občan – Jde o zemědělskou půdu. 
Ing. Hladík – V r. 1994 byl odsouhlasen rozvoj města vůči centru města. Založena koncepce. 
My ji neměníme, jen doplňujeme rozvoj. (Ochrana ZPF, musí být větší pole). 
Občanka / xxx/ – Index nic neznamená, neřeší vše. Více podporovat regulační plány. ÚP dává 
velký prostor x regulační plány - přesné vymezení. 
starosta – Návrh jednoho bodu, který budeme schvalovat. Je označeno, ve které části m. Brna. 
Ing. Hladík – Od toho jsou odborníci na SÚ, ti posoudí vhodnost. 
Občan /xxx/ – Pro MČ Brno-jih je nejdůležitější doprava. R43 – zrušená. Dotaz na řešení 
VMO, Bratislavská radiála? 
Ing. Hladík – je to nadmístní problém – více variant (okruh zůstává). 
Ing. Janský – Slévárna FERAMO, dnes se dostává do centra města, rozvíjí se.  
Ing. Hladík – Mělo by být na okraji města, jako př. Černovická terasa. Toto ale neumí vyřešit 
ÚP. 
Ing. Lamparter – Dotaz jak bude vypadat VMO? 
Ing. Hladík – VMO, prostor Bratislavské radiály – směrem na Černovice. 
Občanka – Slévárna FERAMO (plochy pro průmysl). Pokud by se změnilo, už by nešlo - 
rekonstrukce, rozšíření. 
Ing. Hladík – Dejte podnět. 
Ing. Leopoldová – MČ přijme usnesení, které bude mít váhu. Studie se zpracovává. 
Ing. Hladík – Pak uvidíme výsledný efekt. 
Občan – V Brně dle studie ubývá obyvatel – proč tedy nárůst výstavby? Brno-venkov – více 
se staví. Př.  Londýn – staví se malé domy (nemají na to – finanční důvody). 
Ing. Hladík – Šetří pozemky x staví haly pro průmysl (pracovní příležitosti). Řeší se 
nezaměstnanost – někde tyto haly být musí. 
Občan – př. v Soběšicích nejsou haly; nenahraditelná půda. 
Občan – Dotaz na kontejnerové překladiště Přízřenice. 
Ing. Hladík – Plánuje se u letiště. Dnes plochy pro železniční dopravu z důvodu přestavby 
železničního uzlu – plochy musí zůstat zachovány do doby přestavby. Plochy mají limit, který 
je nepřekročitelný. Nesmí se měnit. 
Občanka /xxx/ – Dotaz na architektonické zaměření – zelená plocha za  ul. Jeneweinova, u 
Domova mládeže. Co s ní bude? 
Ing. Hladík – Může být záměr ponechat zeleň. To řeší regulační plán v oblasti; ÚP může udat 
(př. plocha pro bydlení; lze stavět max. do výše 30 podlaží) –  ÚP přesně nespecifikuje, není 
ve stavu podrobně toto vyřešit).  



 
 
 
 
 
 

9

Občanka /xxx/ – Dotaz na Ing. Leopoldovou. Má být odsun nádraží, tím pádem  zde bude 
centrum města. Jak to, že tedy souhlasí s rozšířením firmy FERAMO?. 
Ing. Leopoldová – Pro rozšíření firmy musí splňovat hygienické limity, to ÚP neřeší. 
Občanka /xxx/ – OŽP JmK je tak vstřícný, že vydal již 6. Integrované povolení.   
Ing. Leopoldová – Není kompetentní v této záležitosti. 
starosta – paní Ing. Leopoldová nezodpovídá za rozhodnutí JmK. 
Občan /xxx/ – Ing. Hladík se zmínil, že se počítá s kontejnerovým překladištěm – Přízřenice? 
Ing. Hladík – Špatně se vyjádřil – v Horních Heršpicích. Dohoda se SŽDC – všechny plochy 
jsou „zakonzervované“ do doby přestavby železničního uzlu. Kontejnerové překladiště je v               
H. Heršpicích. 
 
Ukončení diskuse – 20.40 h. 
 
Informace p. starosty - materiál „K bodu 3: Studie bytové výstavby 
Přízřenice“ (rozdaný u prezence): 
„Studie bytové výstavby Přízřenice“, výběr nejvhodnější nabídky, návrh smlouvy o dílo. 
Původně Slunná louka; RMB dne 4. 2. 2014 vybrala  jako zpracovatele  Atelier ERA, 
Soběšická 27, Brno a schválila smlouvu o dílo  na VZ „Studie bytové výstavby Přízřenice“. 
 
3.1 Vyhodnocení návrhu změny ÚPmB nazvané „Aktualizace ÚPmB“   

Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne   5. 2. 2014 

Materiál  3.1 - nový návrh usnesení rozdaný u prezence   
 

Přílohy:  -  Oznámení – veřejné projednání upraveného návrhu změny Územního plánu města  
Brna nazvané „Aktualizace ÚPmB“ včetně vyhodnocení vlivů na udržitelný   
rozvoj území 

- Grafická část, koordinační výkres k odůvodnění  (10xA4) 
  
Proběhla diskuse ohledně navrhované aktualizace ÚPmB. 
Ing. Zdeněk Rotrekl předložil písemně návrh na doplnění programu jednání bod 3.1: 
Návrh změny usnesení:  4) „ Vzhledem k tomu, že územní studie „Rozvojové území Brno-
jih“ byla z hlediska místních obyvatel Dolních Heršpic a Přízřenic zpracována do 
„Aktualizace ÚPmB“ jako nedořešená a jelikož se jedná o pro Brno důležité rozvojové území, 
což potvrdil i primátor Onderka v roce 2010 při setkání s občany, požadujeme vyjmutí této 
lokality z navrhované „Aktualizace ÚPmB“. Před zpracováním výše uvedené lokality do 
„Aktualizace ÚPmB“ požaduje realizovat členění řešeného území na dílčí, charakterově 
různorodé celky a zpracování urbanistického řešení těchto celků formou podrobných studií 
s regulativy na úrovni regulačního plánu. 
 
Pan starost nechal hlasovat o (NZU) Ing. Z. Rotrekla: 
Hlasování:     pro – 8         proti – 3         zdržel se – 7 
Návrh Ing. Z. Rotrekla nebyl přijat 
Hlasování o původním návrhu usnesení: 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih na základě doporučení  RMČ Brno-jih v rámci změny ÚPmB  

nazvané „Aktualizace ÚPmB“ požaduje  
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1)  úpravu - snížení indexu podlažní plochy (IPP) v lokalitě Moravanské 
Lány v jeho  severní části v plochách BB z 1,2 na 0,9 

2) snížení indexu podlažní plochy (IPP) v lokalitě Územní studie     
„Rozvojové území Brno-jih“ z 2,5 na 1,7 

3) snížení indexu podlažní plochy (IPP) při ulici Lužná – plocha S 1,5  na 
S 0,8 

4) realizovat členění na drobnější, charakterově různorodé celky a 
zpracování podrobnějšího urbanistického řešení jednotlivých celků 
formou územních studií s regulativy na úrovni regulačního plánu. Do 
aktualizace ÚPmB požadujeme doplnění povinnosti vytvoření těchto 
územních studií pro každý jednotlivý celek v lokalitě územní studie 
„Rozvojové území Brno-jih“ 

5) změnit plochy CV při ulici K terminálu na plochy BR (pozemky SMB 
parc. č. 959/4, 962, 961, 900/2 v k.ú. Horní Heršpice) 

6)  požadujeme: 
a) vyřadit z aktualizace nově vzniklou plochu  K - krajinné zeleně  za 

ulicí Bohunickou a ponechat původní účel plochy (list 51) 
b) plochy v Horních Heršpicích okolo řeky Svratky ponechat 

v původních plochách městské zeleně, místo nově navržené krajinné 
zeleně (list 52) 

c) plochy v Dolních Heršpicích okolo řeky Svratky ponechat 
v původních plochách městské zeleně, místo nově navržené krajinné 
zeleně (list 52) 

d) plochy část v Dolních Heršpicích a část v Přízřenicích – za ulicí 
V Polích okolo řeky Svratky ponechat v původních plochách 
městské zeleně, místo nově navržené krajinné zeleně (list 55+56) 

e) plochy v Přízřenicích   okolo řeky Svratky (mezi řekou a ulicí U 
Parkové dráhy) ponechat v původních plochách městské zeleně, 
místo nově navržené krajinné zeleně (list 56) 

f) vyřadit z aktualizace nově vzniklou plochu  K - krajinné zeleně  za 
dálnicí naproti IKEA při Svitavě a ponechat původní účel plochy 
(list 52) 

7)  požadujeme parc.č. 212 v k.ú. Přízřenice zařadit do ploch návrhových 
DS –   doprava silniční 
 

ZMČ pověřuje starostu k neprodlenému odeslání připomínek MČ Brno – jih 
k „Aktualizaci ÚPmB“ na MMB – OÚPR. 

 
 
 
Hlasování:     pro – 10         proti – 3         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 

 
 

ad 4) Změny ÚPmB 
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4.1 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Jedná se o změnu - zrušení 
MÚK Bratislavská radiála v t ěsné blízkosti sídliště  v Komárově a  
požadavek převedení trasy VMO z Faměrova náměstí přes průmyslové 
plochy v k.ú. Černovice, dále přes nezastavěné plochy v k.ú. Brněnské 
Ivanovice a napojení se na plánovanou křižovatku v blízkosti areálu 
„Královka“. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne   5. 2. 2014 

Materiál  rozdán u prezence   
   

Ing. Petr Lamparter předložil písemně návrh na doplnění programu jednání bod 4.1: 
Návrh změny usnesení: „ZMČ Brno-jih v rámci změny ÚPmB nazvané „Aktualizace 
ÚPmB“: 1) nesouhlasíme s navrženým řešením vedení VMO a Bratislavské radiály v městské 
části Brno-jih a požadujeme zpracování komplexního řešení dopravní situace ve formě studie 
v městské části (vedení VMO, napojení na dálniční síť, vedení železničních tras) ve 
spolupráci s městskou částí. Následné výsledky studie budou zahrnuty do změny ÚP.“ 
 
Pan starost nechal hlasovat o (NZU) Ing. Lampartera: 
Hlasování:     pro – 8         proti – 0         zdržel se – 10 
Návrh Ing. Lampartera nebyl přijat 
 

Hlasování o původním návrhu usnesení: 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih po projednání  RMČ Brno-jih  žádá  MMB – OÚPR o  

provedení změny ÚPmB - zrušení MÚK Bratislavská radiála v těsné 
blízkosti sídliště  v Komárově a  požaduje převedení trasy VMO z Faměrova 
náměstí přes průmyslové plochy v k.ú. Černovice, dále přes nezastavěné 
plochy v k.ú. Brněnské Ivanovice a napojení se na plánovanou křižovatku 
v blízkosti areálu „Královka“. 

 
Hlasování:     pro – 10         proti – 0         zdržel se – 8 
Usnesení bylo přijato 
 

Ve 21.00 h  opustili zasedání Ing. Mgr. Kateřina Leopoldová a Ing. arch. Antonín Hladík. 
 

4.2  Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá v 
zařazení pozemků parc.č. 867, 868, 953/6 v k.ú. Horní Heršpice – 
Zahrada Kšírova; parc.č. 92 v k.ú. Dolní Heršpice – ulice Havránkova 
/Chleborádova; parc.č. 75/1 v Dolní Heršpice – ulice Pěstitelská; 
parc.č. 39, 36/2 v k.ú. Dolní Heršpice – park Jižní náměstí a                    
parc.č. 1899/2 v k.ú. Horní Heršpice – ulice Rozhraní / Osamělá  do 
ploch Z – plochy městské zeleně. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne   5. 2. 2014 

Materiál  rozdán u prezence   
Usnesení:   ZMČ Brno-jih po projednání  RMČ Brno-jih  žádá  MMB – OÚPR o 

provedení změny ÚPmB - změna v ÚPmB spočívá v zařazení pozemků 
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parc.č. 867, 868,   953/6 v k.ú. Horní Heršpice – Zahrada Kšírova; parc.č. 92 
v k.ú. Dolní Heršpice – ulice Havránkova / Chleborádova; parc.č. 75/1 v Dolní 
Heršpice – ulice Pěstitelská; parc.č. 39, 36/2 v k.ú. Dolní Heršpice – park Jižní 
náměstí a parc.č.1899/2 v k.ú. Horní Heršpice – ulice Rozhraní / Osamělá  do 
ploch Z – plochy městské zeleně. 

 

Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
4.3 Žádost  MČ Brno – jih o změnu ÚPmB. Změna v ÚPmB spočívá ve 

změně ploch R- zvláštní plochy pro rekreaci a ZR – plochy rekreační 
zeleně - dle platného ÚPmB (dle Aktualizace ÚPmB plochy CS – 
vybavení pro sport a pohybové aktivity) - pozemky parc.č.117/1, 117/2, 
118/1, 119/1 (vlastnictví fyzických osob) a 915/5 (vlastnictví SMB) v k.ú. 
Přízřenice na plochy BR – bydlení v rodinných domech.  

 Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne   5. 2. 2014 

Materiál  rozdán u prezence   
 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih po projednání  RMČ Brno-jih  žádá  MMB – OÚPR o 

provedení změny ÚPmB - změna v ÚPmB spočívá ve změně ploch R- 
zvláštní plochy pro rekreaci a ZR – plochy rekreační zeleně - dle platného 
ÚPmB (dle Aktualizace ÚPmB plochy CS – vybavení pro sport a pohybové 
aktivity) - pozemky parc.č.117/1, 117/2, 118/1, 119/1 (vlastnictví fyzických 
osob) a 915/5 (vlastnictví SMB)  a  pozemek parc.č. 126   z plochy BO –
bydlení – stávající ÚPmB  (Aktualizace CS - vybavení pro sport a pohybové 
aktivity) v k.ú. Přízřenice, vše na plochy BR – bydlení v rodinných domech. 

  
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato  
            
     
4.4 Žádost MČ Brno – jih  o podrobnější zpracování mapových podkladů 

v měřítku 1:5000 záplavového území v k.ú. Komárov, Horní Heršpice, 
Dolní Heršpice a Přízřenice. Adresováno MMB. 

 Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne   5. 2. 2014 
Materiál  rozdán u prezence   

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih po projednání  RMČ Brno-jih  žádá  MMB o podrobnější 

zpracování mapových podkladů v měřítku 1:5000 záplavového území 
v  k.ú. Komárov, Horní Heršpice, Dolní Heršpice a Přízřenice. 

 

Hlasování:     pro – 18         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato  

ad 5) Zásady odměňování – 16. novelizace 
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5.1  Zásady odměňování – 16. novelizace  
-  neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů výborů 

        -  předsedů a členů  komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih   
Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 

 

Komentář: Tato  16. novelizace se týká vyplácení odměny neuvolněným členům ZMČ  
Brno-jih a členům výborů, předsedům a členům  komisí, kteří nejsou členy ZMČ 
Brno-jih, vychází v důsledku novelizace nařízení vlády č. 37/2003 Sb. nařízením 
vlády č. 459/2013 Sb., o odměnách za výkon funkce členům zastupitelstev,  
ruší znění 15. novelizace a je  účinná od 1. 3. 2014. 

 
   Vláda schválila dne 18. prosince 2013 nařízení vlády č. 459/2013 Sb., kterým 

se mění nařízení vlády č. 37/2003 Sb., o odměnách za výkon funkce členům 
zastupitelstev. Jedná se o zvýšení stávající výše odměn členům zastupitelstev 
územních samosprávných celků, a to v průměru o 5 % s účinností od                          
1. ledna 2014. Schválená právní úprava se týká uvolněných i neuvolněných 
členů zastupitelstev územních samosprávných celků. 

 

Pan Hepnárek – Nařízení schválila vláda, která měla mandát 18.12.2013. Nemíní o tom 
hlasovat. 
 

Usnesení:  ZMČ Brno-jih souhlasí se  zněním Zásad odměňování - 16. novelizací 
(neuvolněných členů ZMČ Brno-jih a členů výborů; předsedů a členů 
komisí, kteří nejsou členy ZMČ Brno-jih) zpracovaných v souladu 
s nařízením vlády č. 37/2003 Sb., novelizovaném nařízením vlády č. 459/2013 
Sb. v platném znění, při respektování § 77 zákona č. 128/2000 Sb. v platném 
znění,  s účinností od 1. 3. 2014  v rozsahu a výši uvedené v příloze. 

 

Hlasování:     pro – 10         proti – 1         zdržel se – 7 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 6) Bezúplatný převod vybudované investiční akce „CS – 

spojovací“ 
 

6.1 Bezúplatný převod vybudované investiční akce: „Cyklistická stezka – 
Spojovací“                  Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 

 

Zdůvodnění: 
Na základě „Závěrečného listu stavby“ ze dne 11.12.2013 a souvisejících dokladů k investiční 
akci pod názvem „Cyklistická stezka - Spojovací“ – v areálu Hněvkovského, Komárov bude 
převeden tento majetek v celkové výši Kč 273.960,58 do účetní evidence Magistrátu města 
Brna - Odboru rozpočtu a financování. Jedná se o bezúplatný převod majetku v rámci jedné 
obce, přičemž pořizovací cena stavby činí Kč 273.960,58 (podklady předány odboru dopravy 
MMB a ORF MMB). Na tuto investiční akci byly MČ Brno-jih poskytnuty finanční 
prostředky z MMB ve výši Kč 212.000,-- pod org. 3009. 
Příloha: 
Závěrečný list stavby 
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Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje bezúplatný převod vybudované investiční akce 

„Cyklistická stezka - Spojovací“ – areál Hněvkovského, 
Komárov v celkové výši Kč 273.960,58 do účetní evidence a majetku 
ORF MMB, tj. převod majetku v rámci jedné obce.  

 
Hlasování:     pro – 16         proti – 0         zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 7) Doplnění seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih  
 
7.1  Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 

k postupné realizaci“  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 

 
Komentář: 
Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme bod č. 11 kap. 739 str. 1 v „Seznamu 
investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“ následovně:  
 
Kap.739 – Místní hospodářství 
11. Chodníky v areálu Hněvkovského 
 
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje  rozšíření „Seznamu investičních akcí 

v MČ Brno-jih  ur čených  k  postupné  realizaci“ o bod č. 11                       
kap. 739 str. 1 viz příloha č. 1.  

 

Hlasování:     pro – 12         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 

 
 

7.2  Doplnění  „Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih ur čených 
k postupné realizaci“  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne 5. 2. 2014 
Materiál rozdán u prezence 

Komentář: 
Na základě požadavku ÚMČ Brno-jih  doplňujeme bod č. 12 a bod č. 13 kap. 739 str. 1 v 
„Seznamu investičních akcí v MČ Brno-jih určených k postupné realizaci“ následovně:  
 
Kap.739 – Místní hospodářství 
12. Rekonstrukce bytového domu Bernáčkova 1 na DPS 
13.Bezbariérový vstup do domu Hodonínská 21 a 23, včetně vybudování přístupových 

chodníků 
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Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje  rozšíření „Seznamu investičních akcí 
v MČ Brno-jih  ur čených  k  postupné  realizaci“ o bod č. 12 a bod      
č. 13 kap. 739 str. 1 viz příloha č. 1.  

 
Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 4 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 8) Rozpočtová opatření 
 

8.1 Rozpočtové opatření č. 1/2014  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 

 
Komentář:   
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- dotaci z magistrátu města Brna na investiční akci „Přírodní koupací biotop“, navýšení o 

nedočerpané finanční prostředky z roku 2013, které byly schváleny a nevyčerpány v roce 
2013 na investiční akce, jejichž realizace započala v roce 2013 a trvá i v roce 2014. ZMČ 
Brno-jih v rámci schváleného rozpočtu na rok 2014 pověřilo na svém 17. zasedání 
konaném dne 12.12.2013 provedením takového rozpočtového opatření RMČ Brno-jih 
z důvodu zachování plynulosti realizace investičních akcí. 

Na straně výdajů se jedná o povýšení položky na:  
- investiční akce, jejichž realizace započala v roce 2013 a trvá i v roce 2014. ZMČ Brno-jih 

v rámci schváleného rozpočtu na rok 2014 pověřilo na svém 17. zasedání konaném dne 
12.12.2013 provedením takového rozpočtového opatření RMČ Brno-jih z důvodu zachování 
plynulosti realizace investičních akcí.  Dále je předmětem rozpočtového opatření navýšení 
položky na investiční akci –  „Přírodní koupací biotop“ o poskytnutou dotaci Magistrátem 
města Brna ve výši Kč 40,000.000,-- Kč. 

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih bere na vědomí  provedení RO č. 1/2014   a zároveň 

schvaluje provedení RO č. 1/2014 v části týkající se dotace 
z MMB  ve výši Kč 40,000.000,--  na investiční akci „Přírodní koupací 
biotop“ – viz příloha. 

                                  

Hlasování:     pro – 11         proti – 2         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 
8.2 Rozpočtové opatření č. 1/2014 - doplnění   

Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 
 

Komentář:   
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- financování z uspořených finančních prostředků minulých let na investiční akci – „Park Jižní 

náměstí“. 
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Na straně výdajů se jedná o:  
- přesuny mezi položkami, a to z ostatních finančních operací kde byly dosud nerozdělené 

finanční prostředky na položky odměny ZMČ a finanční dary pro členy komisí a výborů, 
kteří nejsou členové ZMČ  v souvislosti s nařízením vlády o navýšení těchto odměn a 
finančních darů o 5%. Dále je předmětem rozpočtového opatření přesun rozpočtových 
prostředků na zpracování projektové dokumentace pro vybudování nové investiční akce 
s názvem „Chodníky v areálu Hněvkovského“    

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 1/2014 - doplnění – viz 

příloha. 
                                  

Hlasování:     pro – 12         proti – 1         zdržel se – 5 
Usnesení bylo přijato 
 
 
8.3 Rozpočtové opatření č. 2/2014   

Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne 5. 2. 2014 
Materiál rozdán u prezence 

 
Komentář:   
Předmětem rozpočtového opatření je navýšení rozpočtu na straně příjmů, a to sice o:  
- financování z uspořených finančních prostředků minulých let bytového odboru na 

vypracování projektové dokumentace k investiční akci „ Rekonstrukce bytového domu 
Bernáčkova 1 na DPS“. 

Na straně výdajů se jedná o:  
-  vypracování projektové dokumentace k investiční akci „ Rekonstrukce bytového domu 

Bernáčkova 1 na DPS“.    

 
Usnesení:   ZMČ Brno-jih schvaluje provedení RO č. 2/2014 – viz příloha. 

                                  

Hlasování:     pro – 14         proti – 0         zdržel se – 4 
Usnesení bylo přijato 
 
 
ad 9) Dohoda o prominut poplatků z prodlení 

                                                   
9.1 Návrh na prominutí poplatků z prodlení  v celkové výši  28 922,- Kč  

Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 
 

Komentář: Manželé xxx, nájemci bytu č. 9, 3 + 1, v domě   Schwaigrova 25, 617 00 Brno 
uhradili jednorázově dlužné nájemné ve výši 42.234,- Kč. Zbývá  jim uhradit  
28.922,- Kč za poplatky z prodlení. 
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Usnesení: Zastupitelstvo MČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih schvaluje 
prominutí poplatk ů z prodlení ve výši 28.922,- Kč manželům xxx, 
nájemcům bytu č. 9, 3 + 1, v domě   Schwaigrova 25, 617 00  Brno. ZMČ 
pověřuje starostu podpisem Dohody o prominutí poplatků z prodlení. 

 
Hlasování:     pro – 15         proti – 1         zdržel se – 2 
Usnesení bylo přijato 
 
 

ad 10) Prodej, směna majetku města Brna 
 

10.1  Žádost MO MMB o vyjádření ke směně částí pozemků p.č. 1512/18 a 
p.č. 1512/27, ve vlastnictví statutárního města Brna, za pozemky                 
p.č. 1508/3, p.č. 1510/2, p.č. 1510/6 a p.č. 1510/7, ve vlastnictví 
společnosti RAŠINO plus s.r.o., v  k.ú. Horní Heršpice, za účelem 
provozování parkovacího stání k autoservisu společnosti RAŠINO 
plus s.r.o., se sídlem Jihlavská 656/2, 625 00  Brno. 

 Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 
 

Usnesení: ZMČ Brno-jih doporučuje směnu částí pozemků p.č. 1512/18 a                           
p.č. 1512/27, ve vlastnictví statutárního města Brna, za pozemky p.č. 1508/3, 
p.č. 1510/2, p.č. 1510/6 a p.č. 1510/77 ve vlastnictví společnosti RAŠINO plus 
s.r.o., s finančním dorovnáním, vše v  k.ú. Horní Heršpice, za účelem 
provozování parkovacího stání k autoservisu společnosti RAŠINO plus 
s.r.o., se sídlem Jihlavská 656/2, 625 00  Brno. ZMČ ukládá 
majetkovému odboru vyrozumět žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 18         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato 
 

 
10.2  Žádost MO MMB o vyjádření k nabytí pozemků p.č. 2060/6,                     

p.č. 2060/8, p.č. 2083/2, p.č. 2083/5 a části pozemku p.č. 883/13, vše v 
 k.ú. Horní Heršpice, ve vlastnictví pana xxx a pana xxx, (dle 
návrhu vlastníků pozemků), do vlastnictví statutárního města Brna, 
včetně svěření MČ Brno-jih. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 
 

Usnesení: ZMČ Brno-jih doporučuje nabytí pozemků p.č. 2060/6, p.č. 2060/8,                
p.č. 2083/2, p.č. 2083/5 a části pozemku p.č. 883/13, vše v  k.ú. Horní 
Heršpice, ve vlastnictví pana xxx a pana xxx, (dle návrhu vlastníků 
pozemků), do vlastnictví statutárního města Brna, včetně jejich svěření MČ 
Brno-jih. ZMČ ukládá majetkovému odboru vyrozumět žadatele. 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 1 
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Usnesení bylo přijato 
 

10.3  Žádost MO MMB, se sídlem Malinovského nám. 3, 601 67 Brno o 
vyjádření k odnětí svěřeného majetku a to pozemku p.č. 977/1, části 
p.č. 977/14, části p.č. 977/27 a části p.č. 968/1 vše k.ú. Komárov, 
z důvodu převedení správy areálu retenční nádrže Brněnským 
vodárnám a kanalizacím, a.s.. 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 84. zasedání dne 5. 2. 2014 
Materiál rozdán u prezence 

 

Usnesení: ZMČ Brno-jih doporučuje odnětí svěřeného majetku, a to pozemku  
p.č. 977/1, části p.č. 977/14, části p.č. 977/27 a části p.č. 968/1 vše k.ú. 
Komárov, z důvodu převedení správy areálu retenční nádrže 
Brněnským vodárnám a kanalizacím, a.s.. 

 
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato 
 
ad 11) Návrhy obecně závazných vyhlášek statutárního města 

Brna 
                  
11.1  Žádost MMB OŽP o projednání návrhu obecně závazné vyhlášky                 

č.   /2014, kterou se mění a doplňuje Obecně závazná vyhláška 
statutárního města Brna č. 15/2007 o ochraně zeleně v městě Brně 

Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 
 

Komentář:   
Změna a doplnění předmětné vyhlášky spočívá ve zrušení stávající přílohy – Seznam ploch 
nejvýznamnější zeleně v městě Brně a nahrazení novou přílohou. Příloha je doplněna o nové 
lokality a o lokality, u kterých došlo ke změně na základě připomínek jednotlivých MČ a 
odborů MMB. 
Na území MČ Brno-jih nedošlo k žádným změnám. 
Znění nově připravované přílohy vyhlášky zůstává pro MČ Brno-jih stejné jako ve stávající 
příloze. 
 

Obsah (přílohy): 
 - dopis MMB OŽP  
 -  návrh obecně závazné vyhlášky č.    /2014 
 -  příloha nové vyhlášky – seznam ploch nejvýznamnější zeleně v městě Brně –  lokality v  
    MČ Brno-jih  
Usnesení: ZMČ Brno-jih schvaluje znění připravované obecně závazné 

vyhlášky č.     /2014, kterou se mění a doplňuje obecně závazná vyhláška 
statutárního města Brna č. 15/2007 o ochraně zeleně v městě Brně. 
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Zastupitelstvo ukládá Majetkovému odboru-referátu životního prostředí 
písemně vyrozumět MMB OŽP. 

 
Hlasování:     pro – 18         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato  

 
ad 12)Partnerská smlouva “Město Brno zvyšuje kvalitu 

vzdělávání v základních školách“ 
 
12.1 Partnerská smlouva „Město Brno zvyšuje kvalitu vzdělávání 

v základních školách“ 
Projednáno v RMČ Brno-jih na 82. zasedání dne 15. 1. 2014 

 
Komentář: MMB žádá zřizovatele o vyjádření, zda zřizovatel souhlasí s uzavřením 

partnerské smlouvy „Město Brno zvyšuje kvalitu vzdělávání v základních 
školách“ se Statutárním městem Brnem pro ZŠ Brno, Bednářova 28, p.o.  
a ZŠ Brno, Tuháčkova 25, p.o. bez finanční účasti. 

  Rada města Brna na svém zasedání R6/125 konaném dne 8. 1. 2014 
schválila podání projektu Statutárního města Brna „Město Brno zvyšuje 
kvalitu vzdělávání v základních školách“. Projekt bude financovaný 
z Operačního programu pro vzdělávání pro konkurenceschopnost. 
Partnerské smlouvy mezi školami a SmB budou uzavírány až na základě 
schválení projektu Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy. 
Administraci projektu a výběrová řízení zabezpečuje Oddělení 
implementace evropských fondů MMB. Odbor školství, mládeže  
a tělovýchovy MMB vystupuje jako garant projektu. 
Předpokládané rozpočtové náklady projektu jsou 30 mil. Kč. Program 
umožňuje financovat sto procent způsobilých výdajů. 
 
Předpokládané datum zahájení projektu:   1. 4. 2014 
Předpokládané datum ukončení projektu: 30. 6. 2015 
 

 Cílem projektu je podpora žáků ohrožených studijním neúspěchem nebo 
předčasným odchodem ze vzdělávání ve školách hlavního vzdělávacího 
proudu. Z každého ročníku každé partnerské školy budou zapojeni dva 
žáci, kteří budou vybrání školou a kteří jsou ohroženi školním neúspěchem 
nebo předčasným odchodem ze vzdělávání. Po dobu trvání projektu budou 
na školách zřízeny projektové pozice mentorů, ti budou s těmito žáky 
pracovat. Bude se jednat především o doučování žáků, individuální 
konzultace, spolupráce s rodiči, kariérní poradenství, podporu při volbě 
povolání, ... . 
Školy obdrží didaktické pomůcky ve prospěch cílové skupiny, které budou 
využívány minimálně ještě po dobu 2 let po ukončení financování projektu. 

Usnesení: ZMČ Brno-jih na doporučení RMČ Brno-jih schvaluje uzavření partnerské 
smlouvy „M ěsto Brno zvyšuje kvalitu vzdělávání v základních 
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školách“ se Statutárním městem Brnem, a to pro ZŠ Brno, Bednářova 
28, p.o. a ZŠ Brno, Tuháčkova 25, p.o., bez finanční účasti. 

 
 
Hlasování:     pro – 18         proti – 0         zdržel se – 0 
Usnesení bylo přijato  

 
 

ad 13) Různé   
 

13.1 Pojmenování části ulice Kšírova novým názvem „ K Lávce“.  
Projednáno v RMČ Brno-jih na 83. zasedání dne 28. 1. 2014 

 
Žadatel MČ Brno – jih. Jedná se o komunikaci na  parcele č. 726/1, 726/3 v k.ú. Horní 
Heršpice.  
  
 
Komentář: V minulosti veškeré komunikace kolmo připojené na ulici Kšírovu byly zahrnuty         

do této ulice. Vzhledem k rozvoji lokality sportovní areál Hněvkovského 
(výstavba cyklostezek, sportovišť, golfového hřiště, koupacího biotopu, lávky 
přes řeku Svratku atd.) je vhodné pro orientaci návštěvníků tohoto areálu 
příjezdovou komunikaci k těmto sportovištím vyčlenit z ulice Kšírovy a nově 
pojmenovat. Navrhuje se název „K Lávce“. Parcely jsou ve vlastnictví 
statutárního města Brna. 

 
Usnesení:    ZMČ Brno-jih na základě doporučení RMČ Brno-jih schvaluje nový 

název části ulice Kšírova na parcelách č. 726/1, 726/3 v k.ú. 
Horní Heršpice. Nový název ulice zní  „K Lávce“.    

 
  
Hlasování:     pro – 17         proti – 0         zdržel se – 1 
Usnesení bylo přijato  
 
 
13.2 Informace 
 
Pan starosta informoval o jednání ve věci opravy chodníků ul. Modřické (minulý týden). 
Chtěli by pokračovat v opravě chodníků, ale bohužel dodělává se voda. Všechny ostatní 
chodníky jsou opraveny. 
 
Pan tajemník – informace – zastupitelé obdrželi na CD soubor „Novela statutu“ v návaznosti 
na nový občanský zákoník (materiál k prostudování na příští zasedání ZMČ). 
 
Pan starosta – požadavek dát do zápisu – prověřit, co je na tom pravdy, že příslušník policie 
nemůže svědčit. 
13.3   Závěr 
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      Pan starosta poděkoval přítomným členům zastupitelstva za účast a trpělivost, popřál 
všem pěkný večer a ukončil 18. zasedání ZMČ Brno-jih. 

          
         Ukončení zasedání v 21.15 h. 
 
 

Zapsala: Pažoutová D. 
V Brně dne  07.02.2014 
 
 
 
 
Ověřili dne: …………………………………………………………….. 
 
 
p. MVDr. Jan Kožíšek…………………………………………………... 
 
 
p. Ing. Zdeněk Rotrekl...………………………………………………… 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                             Mgr. Josef Haluza 
                                                                                           starosta MČ Brno-jih 


